
Popracowaliśmy 
Sprawozdanie z działalności komisji gospodarki komunalnej, mieszkaniowej i ochrony 
środowiska Rady Miejskiej w Chojnicach w latach 1994 - 98. 
Komisja zbierała się ogółem na 61 posiedzeniach. Cztery z nich odbyły się poza siedzibą Rady. 
Pierwsze z nich dotyczyło zapoznania się za stanem obiektów Miejskich Wodociągów. Drugie miało 
miejsce na terenie bazy Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego. Na trzecim byliśmy w Miejskim 
Zakładzie Energetyki Cieplnej, obejrzeliśmy m.in. ukończoną wówczas inwestycję - przedłużenie 
ciepłociągu na osiedla Spółdzielcza i Łanowa. Ostatnie z nich było na terenie rozbudowanego 
wysypiska śmieci w Nowym Dworze oraz w siedzibie "Ekomelu", gdzie dyskutowaliśmy również na 
temat segregacji odpadów komunalnych. Oprócz członków komisji brali w nich udział przedstawiciele 
Zarządu Miasta z jego przewodniczącym, zainteresowani radni, urzędnicy ratuszowi, szefowie 
przedsiębiorstw komunalnych i ich pracownicy, działacze organizacji ekologicznych, a także chojniccy 
dziennikarze. Im wszystkim, w imieniu członków komisji, dziękuję za cenne rady i wskazówki, za 
przedstawianie społeczeństwu efektów naszej pracy. 
Na początku kadencji przyjrzeliśmy się obiektom po byłym Zakładzie Zieleni przy ul. Świętopełka. W 
celu lepszego rozeznania sprawy powołaliśmy podkomisję, a po zakończeniu jej pracy 
przegłosowaliśmy wniosek o potrzebie wydzielenia z obszaru Zakładu terenu pod budownictwo 
mieszkaniowe. Kilkakrotnie stawała na posiedzeniach komisji sprawa parkowania pojazdów w centrum 
miasta. Nie raz omawialiśmy budownictwo mieszkaniowe, stan mieszkań zakładowych czy sposoby 
sprzedaży mieszkań komunalnych, opracowaliśmy też projekt regulaminu. Na posiedzeniach komisji 
zapoznawaliśmy się z kodeksem budowlanym, ustawą o własności lokali czy o najmie lokali 
mieszkalnych. Tematami posiedzeń były także przekształcenia własnościowe zakładów budżetowych, 
które zaczęły się od Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej. Nasza komisja od początku popierała te 
działania. Niejednokrotnie zajmowaliśmy się sprawami miejskiej zieleni. Opiniowaliśmy plany 
zadrzewień i zakrzewień. Przyjrzeliśmy się wraz z działaczami Stowarzyszenia Ekologiczno - 
Kulturalnego "Wspólna Ziemia" stanowi Jarcewskiej Strugi. Pomagaliśmy przygotować specjalną sesję 
ekologiczną w lutym 96 roku, której gościem honorowym była pani senator RP kadencji 93-97, 
Grażyna Ciemniak. 
Nie omijaliśmy spraw trudnych, takich jak problem zadłużenia Spółdzielni Pracy "Chojniczanka", 
proces likwidacji PGKiM, opłaty adiacenckie, jadłodajnia przy parafii MBKP czy też wniosek grupy 
radnych o odwołanie burmistrza Chojnic. 
Podczas tych wszystkich posiedzeń członkowie komisji zgłaszali sporo zapytań, przegłosowaliśmy 
wiele poprawek do projektów uchwał oraz wniosków. Z najważniejszych warto przypomnieć na 
przykład takie. Postulowaliśmy, aby MZEC i MW indywidualnie rozliczały zużycie swych mediów. 
Domagaliśmy się, aby terenami zielonymi w naszym mieście opiekowały się na okres co najmniej 3 lat 
firmy wyłonione w przetargu. Wielokrotnie zgłaszaliśmy potrzebę wspomożenia MZEC w jego 
inwestycjach związanych z likwidacją lokalnych kotłowni. Co roku interweniowaliśmy w sprawie 
poprawy działania i rozbudowy kanalizacji deszczowej i sanitarnej. Popieraliśmy ideę budowy sali 
gimnastycznej dla Szkoły Podstawowej nr 5, a na czas przejściowy wnioskowaliśmy o udostępnienie 
dla tej szkoły małej hali OSiR-u. Po 4 latach starań udało się nam umieścić w budżecie miasta środki 
na wybudowanie chodnika na ul. Tucholskiej. Byliśmy inicjatorem nazwania ulicy imieniem Stanisława 
Rolbieckiego. Już w marcu 1997 roku wnosiliśmy o zmianę lokalizacji krytego basenu. Niestety, 
dopiero po roku Rada Miejska podzieliła nasz pogląd. 
Podczas mijającej kadencji członkowie komisji pracowali również w komisji mieszkaniowej, komisji 
przetargowej powołanej do przeprowadzenia sprzedaży terenu przy ul. Kościerskiej i Obrońców 
Chojnic oraz w komisji przygotowującej "Regulamin zasad utrzymania czystości." 
Na koniec chciałbym wszystkim obecnym i byłym członkom komisji podziękować za pracę w niej. 
Osobne podziękowania kieruję do pracowników Biura Rady Miejskiej, którzy przez całą kadencję 
sprawnie i fachowo przygotowywali posiedzenia oraz opracowywali nasze dyskusje. 
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